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DECREE No. 843 of 21st AUGUST 2003 OF THE GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF KAZAKHSTAN

CONCERNING THE APPROVAL OF THE PLAN OF MEASURES FOR YEARS 2003-2005 (1st STAGE) FOR THE IMPLEMENTATION OF THE STATE PROGRAMME FOR DEVELOPING THE KAZAKHSTAN SECTOR OF THE CASPIAN SEA
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Amendments and Additions Introduced by:


1)  Decree No. 848 of 12th August 2004 of the Government of the Republic of Kazakhstan.  Concerning the Introduction of Amendments and Additions to the Decree No. 843 of 21st August 2003 of the Government of the Republic of Kazakhstan.  (Plan of Measures:  lines:  4, 6, 9, 13, 15, 27, 29, 33, 34, 35, 36, 38).  Effective 12th August 2004.


For the purposes of implementing the Edict No. 1095 of 16th May 2003 of the President of the Republic of Kazakhstan «Concerning the State Programme for Developing the Kazakhstan Sector of the Caspian Sea», the Government of the Republic of Kazakhstan decrees:


1.  That the attached Plan of Measures for Years 2003-2005 (1st Stage) for the Implementation of the State Programme for the Development of the Kazakhstan Sector of the Caspian Sea (henceforth ( plan) shall be approved.


2.  That the central and local executive authorities, other state bodies and interested organisations (by agreement) shall take appropriate measures for the implementation of the Plan.


3.  That the Ministry of Energy and Mineral Resources of the Republic of Kazakhstan shall submit to the Government of the Republic of Kazakhstan information concerning the course of the implementation of the Plan twice a year by the 25th January and 25th July each year.


4.  That the supervision of the implementation of the Plan shall be entrusted to the Office of the Prime Minister of the Republic of Kazakhstan.


5.  That this Decree shall enter into force from the date when it is signed.

Prime Minister of the Republic of Kazakhstan

D. Akhmetov 

Approved by 

Decree No. 843 

of 21st August 2003 

of the Government of the 

Republic of Kazakhstan
The Plan of Measures for Years 2003-2005 (I-st Stage) for the Implementation of the State Programme for Developing the Kazakhstan Sector of the Caspian Sea

	No.
	Items
	Form of Completion
	Those in Charge
	Timing
	Intended Expenditure (thousand tenge)
	Source of Finance

	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7


Formation and Improvement of the Legal Base

	1
	Elaborate Draft Law «Concerning Production Sharing Agreements When Conducting Subsurface Use Operation at the Caspian Sea»,

providing for the following:

- unconditional requirement of the NC KazMunaiGaz CTJSC being the operator in oil and gas projects;

-  a NC KazMunaiGaz CTJSC share in projects to be not less than 50%;

-  obligatory purchase of inventories manufactured in the RK;

-  performance of contractual operations by Kazakhstani contractors
	Draft Law of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	September 2003
	No finance required
	-

	2
	Elaborate Draft Law providing for ecological requirements to enterprises carrying out activities in the Kazakhstan sector of the Caspian sea, sanitary and hygienic work and health conditions for employees engaged in off-shore operations as well as standards for amounts of harm caused to biological habitats by petroleum operations
	Draft Law of the Republic of Kazakhstan
	MEP, MH, MA, MEMR, MES
	November 2005
	No finance required
	

	3
	Elaborate draft Law Concerning the Introduction of Amendments and Additions to the Code of the Republic of Kazakhstan «Concerning Taxes and Other Obligatory Payments to the Budget» with regard to taxation of subsurface users
	Draft Law of the Republic of Kazakhstan
	MEBP, MF, MEMR
	September 2003
	No finance required
	

	4
	Introduce Amendments and Additions to Decrees No. 676 of 6th May 2000 of the Government of the Republic of Kazakhstan «Concerning the Approval of the National Plan for Prevention of Oil Spills and Response to Them at Seas and in Internal Water Bodies of the Republic of Kazakhstan» in respect of bringing into conformity with current legislation and elaborate appropriate regulatory legal acts for the implementation of the provisions of said national plan
	Draft Decree of the Government of the Republic of Kazakhstan

Draft Regulatory Legal Acts
	MEMR, AES, MTK, MEP, MH, MF, akimat of the Mangistau Province
	February 2004 December 2004 [modified by 1]
	No finance required
	

	5
	Introduce amendments and additions to the Decree No. 1787 of 29th November 2000 «Concerning the Supervision of Compliance of Products in the Republic of Kazakhstan» in particular an addition to the existing «List of Production and Services which are subject to obligatory certification» concerning drilling, chemical, oil and gas production, geological prospecting equipment
	Draft Decree of the Government of the Republic of Kazakhstan
	MIT, AES, MEMR
	October 2004
	No finance required
	

	6
	Introduce proposals concerning legal regulation of issues regulating construction of off-shore facilities, in particular allotment of Caspian Sea floor for the construction of off-shore facilities 
	Proposal to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MIT, MTC, MEP, MA, AMLR, MJ

AMLR, MEMR, MIT, MTC, MPE, MA, MJ

[modified by 1]
	Mart 2004

March 2005

[modified by 1]
	No finance required
	

	7
	Elaborate regulatory documents for standardisation, metrology and certification in the oil and gas sector
	National Standards
	MIT, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	October 2005
	Will be determined by the Republic's Budget commission
	Republic's Budget

	8
	Introduce amendments and additions to regulatory legal acts concerning currency regulation and supervision for the purposes of organising the monitoring of currency transactions which are carried out within the framework of petroleum operation contracts in the Kazakhstan sector of the Caspian sea
	Draft Regulatory Legal acts
	National bank (by agreement)
	January 2005
	No finance required
	

	9
	Carry out an analysis of international ecological rules and standards for the petroleum industry with the elaboration of specific proposals for their application in the Republic of Kazakhstan
	Proposal to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEP, MEMR, MIT, MH, NC KazMunaiGaz CTJSC and oil companies (by agreement)
	November 2004

November 2005 [modified by 1]
	Will be determined by the Republic's Budget commission
	Republic's Budget

	10
	Prepare proposals for the organisation of training and retraining of Kazakhstani specialists for the oil and gas sector and related areas
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MES, MEMR, MLSP, AES, Akimats of the Mangistau, Atyrau Provinces, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	November 2003
	To be determined by the governing bodies of oil companies
	Funds of oil companies


Use of Subsurface

	11
	Prepare proposals for the formation of optimum subsurface areas (blocks) to be put to tender of investment programmes and determine key parameters
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MEBP, MF, MEP, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	October, annually
	No finance required
	

	12
	Define the share of the Kazakhstan content in oil and gas projects at the Kazakhstan sector of the Caspian sea and introduce specific proposals for the formation of competitive production facilities
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MIT, MEMR
	September 2003
	No finance required
	

	13
	Representation of the interests of the state in petroleum operation contracts as well as in transportation, processing and marketing of hydrocarbons
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	November annually

November 2004 [modified by 1]
	Will be determined by the Republic's Budget commission

500 000 [modified by 1]
	Republic's Budget


Development of the Infrastructure

	14
	Elaborate the General Plan for development of infrastructure of off-shore oil production
	Draft Regulatory Legal Act
	MEMR, MTC, MIT, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	February 2004
	To be determined by tender 
	Funds of KazMunaiGaz

	15
	Elaborate an integrated plan for the development of the shore-strip of the KSCS and determine points for recommended centres of on-shore support, processing enterprises, areas where sea pipelines come on shore, and for safe storage of waste and other items which are required to subsurface users
	Draft Regulatory Legal Act
	MEMR, MIT, MTC, AES, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	October 2004

October 2005

[modified by 1]
	To be determined by tender
	KazMunaiGaz Funds

	16
	Determine the number of ships and their technical qualification for ensuring freight carriage in the performance of petroleum operations at the KSCS for the period until 2015.
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC, MEMR, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	August 2003
	No finance required
	

	17
	Prepare proposals for the formation of accessory fleet and examine opportunities for the construction of ships in the RK
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC, MEMR, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	August 2003
	No finance required
	

	18
	Create a system of controlling movement of ships in the Kazakhstan sector of the Caspian sea with the organisation of research centres
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	February annually
	To be determined by tender
	

	19
	Determine estimated  volumes of annual freight carriage by railway for the period until 2015 for the estimates and feasibility studies for investments into the construction of a railway branch line Mangyshlack – Bautino
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MTC, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	August 2003
	No finance required
	

	20
	Assess the need of construction of a new railway line Mangyshlak - Bautino (elaborate feasibility study of the project)
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC, KTZh 
	May 2005
	To be determined by tender
	Kazakhstan Temir Zholy CTJSC

	21
	Determine estimated volumes of annual river and air freight traffic for the period until year 2015
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MTC, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	August 2003
	No finance required
	

	22
	Determine estimated volumes of air carriage of foreign personnel to RK and return and of working personnel from Atyrau and Bautino to facilities of the Kazakhstan Sector of the Caspian sea for the period until 2015
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MTC, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	August 2003
	No finance required
	

	23
	Examine expedience of reconstruction of the landing strip of the Aktau Airport (elaborate a feasibility study)
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	Akimat of the Mangistau Province, MTC
	May 2005
	Required
	

	24
	Carry out the construction of a new take-off and landing strip in City of Atyrau
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	Akimat of the Atyrau Province, MTC, CTJSC Atyrau International airport  (by agreement)
	November annually
	3750000
	Funds of business entities

	25
	Examine the expedience of building a freight terminal at the international airport of the City of Atyrau (elaborate a feasibility study)
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	Akimat of the Atyrau Province, MTC
	May 2005
	Required
	Funds of business entities

	26
	Prepare  proposals for defining priority export routes for hydrocarbons
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, Interdepartmental Commission, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	October 2005
	No finance required
	

	27
	Carry out rehabilitation of the road network in West Kazakhstan:  Atyrau-Aktau, Atyrau-Uralsk, Aktobe-Karabutak, Karabutak-boundary of the Kostanai Province
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC
	February annually
	Amount of funds to be appropriated from the Republic's budget will be determined by the Republic's Budget commission

The funds for the implementation are provided within the framework of the State Program for the Development of the Road Industry of the Republic of Kazakhstan for Years 2001-2005 [modified by 1]
	Republic's Budget (a loan from JIBC, EBRD, ADR)

	28
	Prepare proposals for the construction of housing and other social designation items in cities and populated areas of the Caspian region
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	Akimats of the Atyrau and Mangistau Provinces, MEBP, MEMR, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	July 2004
	No finance required
	


Ensuring Ecological, Sanitary and Epidemiological Safety

	29
	Carry out sealing and liquidation of flooded oil wells and self-emitting hydrogeological wells in the coastal area
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MA, AES, MEP, AMLR, Akimat of the Mangistau Province
	November annually

November 2004 [modified by 1]
	Will be determined by the Republic's Budget commission

The funds for the implementation are provided within the framework of the Program for the Development of the Resource Base of the Mineral Raw Material Sector of the Country for 2003 – 2010 [modified by 1]
	Republic's budget

	30
	Prepare proposals for the liquidation of sunk ships in the Bautino Bay
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC, MEP, AES, Akimats of the Mangistau and Atyrau Provinces, Oil companies (by agreement)
	February 2004
	No finance required
	

	31
	Carry out functional zoning of the sanctuary area in the Northern part of the Caspian sea for the purpose of restricting the impact of off-shore operations on biological variety
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MA, MES, MEP
	November annually
	Required
	Grants of international organisations.  Funds of business entities

	32
	Carry out assessment of impact upon the environment of petroleum operations planned for the Kazakhstan sector of Caspian sea
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MEP, MA, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	November 2005
	To be determined by tender
	KazMunaiGaz Funds

	33
	Carry out scientific research of the condition of wildlife and vegetation of the Caspian sea and its coastal area for the maintenance of the sate accounting, monitoring and cadastre on the basis of a tender with obligatory performance of state-directed scientific, technological expert examinations
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MA, MEP, MES, Akimats of the Mangistau and Atyrau Provinces
	November annually

November 2005 [modified by 1]
	Finance from the Republic's Budget, will be determined by the Ministry of Agriculture within the funds provided for scientific research
	Grants of international organisations

Republic's budget

	34
	Submit proposals for the assessment of geodynamic risks associated with increases in the scale of  extracting hydrocarbon resources in the region

Elaborate a Geodynamic Safety Programme for the Development of Hydrocarbon Fields and for the Formation a Geodynamics Monitoring System [modified by 1]
	Proposals to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MES, AES, MEMR
	November 2003

2nd quarter 2005 [modified by 1]
	No finance required
	

	35
	Restore the network of hydrometeorological observations in the Caspian region for ensuring prediction of fluctuations of the sea level, storm-related high and low water phenomena 
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEP, Akimats of the Mangistau and Atyrau Provinces
	November 2004, November 2005

December 2004, December 2005

[modified by 1]
	Will be determined by the Republic's Budget commission within the costs of MEP for hydrometeorological monitoring

In 2004 - 33694, in 2005 - annual volumes will be updated when forming the Republic's budget for the relevant financial year [modified by 1]
	Republic's budget

	36
	Create the regional system of ecological monitoring and prediction
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEP, NC KazMunaiGaz CTJSC 
	October annually

December annually

[modified by 1]
	Will be determined by the Republic's Budget commission

In year 2004 – 335194, in year 2004 – annual amounts will be updated when forming the Republic's budget for the relevant financial year  [modified by 1]
	Republic's budget


Ensuring Prevention and Liquidation of Emergency Situations

	37
	Submit proposals for increasing by 14 persons the personnel number of inspectors of «the State inspectorate for supervision of safe conduct of off-shore petroleum operations and operations on internal waters of the RK» State-owned institution and to carry out its stage-by-stage technical equipment
	Proposals to the Government
	AES
	February 2004
	No finance required
	

	38
	a)  Form the state-owned institution «Specialised Sea Emergency Rescue Detachment»
	Draft Decree of the Government of the Republic of Kazakhstan
	AES, MTC
	November 2003

December 2005 [modified by 1]
	Will be determined by the Republic's Budget commission
	Republic's budget

	
	b)  Build specialised «Rescuer» ships
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MTC, AES, MIT, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	November 2005
	Will be determined by the Republic's Budget commission
	Republic's budget


Scientific and Technological Support

	39
	Elaborate and form the National bank of oil and gas information
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement)
	November annually
	2003 - 300000

2004 - 1000000

2005 - 500000
	Funds of oil companies

	40
	Carry out scientific and technical support to integrated processing and use of hydrocarbon raw materials of the Republic of Kazakhstan:
	Report to the Government of the Republic of Kazakhstan
	MEMR, MES, NC KazMunaiGaz CTJSC (by agreement), oil companies (by agreement)
	a) November 2003

b)  November 2004
	a) 39000

b)  62000
	Funds of oil companies

	
	a)  elaborate scientific, technical, technological fundamentals and recommendations for the creation of science-intense technologies, equipment and materials aimed at processing of petroleum production wastes;
	
	
	
	
	

	
	b)  elaborate technologies and production facilities aimed at integrated use of products accompanying production of oil and gas, including with regard to issues of sulphur storage and utilisation
	
	
	
	
	


ПОСТАНОВЛЕНИЕ ПРАВИТЕЛЬСТВА РЕСПУБЛИКИ КАЗАХСТАН ОТ 21 АВГУСТА 2003 ГОДА № 843

ОБ УТВЕРЖДЕНИИ ПЛАНА МЕРОПРИЯТИЙ НА 2003-2005 ГОДЫ (I ЭТАП) ПО РЕАЛИЗАЦИИ ГОСУДАРСТВЕННОЙ ПРОГРАММЫ ОСВОЕНИЯ КАЗАХСТАНСКОГО СЕКТОРА КАСПИЙСКОГО МОРЯ


С изменениями и дополнениями, внесенными:


(1)  Постановлением Правительства Республики Казахстан от 12 августа 2004 года № 848 О внесении изменений в Постановление Правительства Республики Казахстан от 21 августа 2003 года № 843. (Строки:  4;  6;  9;  13;  15;  27;  29;  33;  34;  35;  36;  38). Постановление вводится в действие с 12 августа 2004 года.
      
В целях реализации Указа Президента Республики Казахстан от 16 мая 2003 года N 1095 "О Государственной программе освоения казахстанского сектора Каспийского моря" Правительство Республики Казахстан постановляет:

      
1. Утвердить прилагаемый План мероприятий на 2003-2005 годы (I этап) по реализации Государственной программы освоения казахстанского сектора Каспийского моря (далее - План).

      
2. Центральным и местным исполнительным органам, иным государственным органам и заинтересованным организациям (по согласованию) принять конкретные меры по реализации Плана.

      
3. Министерству энергетики и минеральных ресурсов Республики Казахстан представлять в Правительство Республики Казахстан информацию о ходе выполнения Плана два раза в год к 25 января и 25 июля каждого года.

      
4. Контроль по обеспечению выполнения Плана возложить на Канцелярию Премьер-Министра Республики Казахстан.

      
5. Настоящее постановление вступает в силу со дня подписания.

Премьер-Министр
Республики Казахстан

Д. Ахметов
Утвержден               
постановлением Правительства     
Республики Казахстан         
от 21 августа 2003 г. N 843     

План 

мероприятий на 2003-2005 годы (I этап) по реализации Государственной программы освоения казахстанского сектора Каспийского моря 
 

	№
	 Мероприятия  
	Форма  завершения
	Ответственные за  исполнение
	Срок  исполнения 
	Предпола-гаемые  расходы (тыс. тенге)
	Источникифинансирования

	Создание и совершенствование правовой базы

	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7

	1 
	Разработать      -проект Закона    "О Соглашении о  разделе продукции при проведении операций по недропользованию на Каспийском море", предусматривающий:
- безусловность операторства ЗАО "НК "Казмунайгаз" в нефтегазовых проектах;
- долю ЗАО "НК "КазМунайГаз" в проектах в размере не менее 50%;
- обязательное приобретение товарно-материальных ценностей производимых в РК;

- выполнение подрядных работ казахстанскими подрядчиками
	Проект  Закона    Республики Казахстан  
	МЭМР,ЗАО "НК "КазМунайГаз" (по согласованию) 
	Сентябрь-2003 г.
	Финанси- рование не требуется
	

	2 
	Разработать проект Закона,  предусматривающий экологические требования к предприятиям, осуществляющим деятельность на казахстанском секторе Каспийского моря, санитарно-гигиенические условия труда и здоровья работников, занятых в морских операциях, а также нормативы размера вреда, причиняемого среде обитания животного мира морскими нефтяными операциями
	Проект  Закона Республики Казахстан
	МООС, МЗ,МСХ, МЭМР, МОН 
	Ноябрь

2005 г.
	Финанси-рование не требуется


	

	3
	Разработать

-проект Закона о внесении изменений и дополнений в Кодекс Республики Казахстан "О налогах и других обязательных платежах в бюджет" в части налогообложения недропользователей
	Проект Закона Республики Казахстан
	МЭБП, МФ, МЭМР
	Сентябрь-2003 г.
	Финанси-рование не требуется

	

	4
	Внести изменения  и дополнения в постановление  Правительства РК от 6 мая 2000 г. N 676 "Об утверждении Национального плана по предупреждению нефтяных разливов и реагированию на них в морей и внутренних водоемах Республики Казахстан" в части приведения в соответствие с действующим законодательством, и разработать соответствующие нормативные правовые акты для реализации положений указанного национального плана
	Проект  постанов-ления Правитель-ства    РеспубликиКазахстан  

Проекты норматив-ных пра-вовых актов


	МЭМР, АЧС, МТК, МООС, МЗ, МФ, акимат  Мангистауской области
	Февраль 2004 г.
декабрь 

2004 г. [изменено (1)]
	Финанси-рование не требуется
	

	5 
	Внести изменения и дополнения в постановление   Правительства   РК N 1787  29.11.2000 г. "О контроле соответствия продукции в Республике Казахстан" в части дополнения существующего "Перечня продукции и услуг, подлежащих обязательной сертификации" буровым, химическим, нефтегазопромысловым, геолого-разведочным оборудованием
	Проект  постанов- ления  Правитель- ства РеспубликиКазахстан
	МИТ, АЧС,  МЭМР
	Октябрь 2004 г.
	Финанси-рование не требуется
	

	 6 
	Внести предложения по правовому регулированию вопросов регламентирующих строительство  морских сооружений, в том числе отведения участков дна Каспийского моря для строительства объектов на море
	Предложе-ние в  Правительство  Республики Казахстан
	АУЗР, МЭМР, МИТ, МТК, МООС, МСХ, МЮ [в новой редакции (1)]
	Март 

2004 г.
Март 

2005 г. [изменено (1)] 
	Финанси-рование не требуется
	

	 7 
	Разработать нормативные  документы по  метрологии и  сертификации в нефтегазовой отрасли
	Государст-венные  стандарты
	МИТ, ЗАО "НК "Каз-МунайГаз" (по сог-ласованию)     
	Октябрь 2005 г.
	Будут определены Республиканской бюд-жетной комиссией
	Республи- канский бюджет

	8 
	Внести изменения и дополнения в   нормативные правовые акты по  валютному регулированию и контролю в целях организации мониторинга валютных операций, осуществляемых в рамках контрактов на нефтяные операции в Казахстанском секторе Каспийского моря
	Проекты норматив-ных право-вых актов  
	Националь- ный Банк (по сог-ласованию) 
	Январь 2005 г 
	Финанси-рование не требуетс-
	

	9
	Провести анализ  международных     экологических   норм и стандартов нефтяной промышленности с  выработкой конкретных предложений по их применению в РК
	Предложение в Правитель- ство Республики Казахстан 
	МООС, МЭМР, ЗАО МИТ, МЗ, "НК "КазМунай-   Газ" и нефтяные компании (по  согласованию) 
	Ноябрь 2004 г.
Ноябрь 2005г. [изменено (1)]
	Будут  определены Рес-публикан- ской бюд-жетной комиссией

	Республиканский бюджет



	10
	Подготовить  предложения по     организации под- готовки и пере-подготовки     казахстанских  специалистов   для нефтегазового  комплекса и      смежных отраслей 
	Предложе-ния в Пра- вительство Республики Казахстан  
	МОН, МЭМР, МТСЗН, АЧС, аки- маты Ман-гистаус-  кой, Аты-рауской областей, ЗАО "НК "Каз Мунай-Газ" (по
согласо-ванию) 
	Ноябрь 2003г.
	Опреде-ляется   органами управле- ния неф-тяных компаний
	Средства нефтяных компаний


 
       
     





Недропользование

	11
	Подготовить предложения по   формированию оптимальных  участков недр  (блоков), выставляемых на конкурс инвес-тиционных программ, с опреде лением ключевых параметров
        
	Предложе-ния в Пра-вительство  Республики Казахстан  
	МЭМР, МЭБП, МФ, МООС, ЗАО  " НК "Каз-МунайГаз"(по согласованию)
	Октябрь ежегодно
	Финанси-рование не требуется
	

	12
	Определить долю казахстанского содержания в  нефтегазовых  проектах на  казахстанском  секторе Каспийского моря с внесением конкретных предложений по созданию конкурентоспособных производств
	Предложе- ния в Пра-вительство Республи ки Казах-стан
 
	МИТ, МЭМР, 
	Сентябрь 2003г
	Финанси- рование
не требуется

	

	13
	 Представление     интересов государства в контрактах на проведение нефтяных операций, а также   при транспорти    ровке, переработке и реализации   углеводородов
	Отчет в Правитель-ство Рес-публики Казахстан
	МЭМР, ЗАО "НК "КазМунайГаз"(по сог-ласованию)
	Ноябрь, ежегодно
Ноябрь 2004 г [изменено (1)]
	Будут определены Республиканской бюджетной комиссией
500000 [изменено (1)]
	Республи-канский

бюджет


Развитие инфраструктуры

	14
	Разработать  Генеральный    план развития   инфраструктуры  морской нефте- добычи  
	Проект нормативного правового

акта
	МЭМР, МТК, МИТ, ЗАО "НК "КазМунайГаз"(по согласованию)
	Февраль 2004г
	Опреде-ляется резуль-татам тендера 
	Средства КазМунай-Газ

	15
	Разработать комплексный план  развития берего вой полосы КСКМ  с определением  пунктов, рекомен дуемых для баз  береговой поддержки, пере-рабатывающихпредприятий, зон выхода на сушу морских трубопроводов и безопасного хранения отходов  и других объектов, необходимых недрополь зователям   
	Проект норматив-ного правового акта   
	МЭМР, МИТ, МТК, АЧС,  ЗАО "НК     "КазМунайГаз" (по  согласо ванию)
	Октябрь 2004 г.
Октябрь 2005г [изменено (1)]
	Опреде-ляется  по резу- льтатам тендера  
	Средства КазМунай-Газ

	16
	Определить  количество судов  с их технической  квалификациейдля обеспечения   грузоперевозокпри проведении нефтяных операций в КСКМ на период
до 2015 г        
	Отчет в  Прави- тельство Респуб- лики Казахстан 
	МТК, МЭМР, ЗАО НК "КазМунайГаз" (по  согласованию)
	Август  2003г. 
	Финанси-рование не требуется
	

	17
	 Подготовить  предложения по   созданию вспомо- гательного флота   с изучением  возможности   строительства судов в РК
	Предложе- ния в Правитель ство Рес-публики Казахстан
	МТК, МЭМР, ЗАО "НК   "КазМунай-Газ" (по согласо-ванию)
	Август  2003г
	Финанси-рование не требуется
	

	18
	Создать систему   управления движением судов в  казахстанском   секторе Каспийского моря с  организацией ис следовательских центров
   
	Отчет в  Прави-  тельство   Респуб-лики Казахстан
	МТК, ЗАО  "НК "Каз-МунайГаз" (по согла- сованию) 
	Февраль, 

ежегодно
	Опреде-ляется по результатам тендера
	

	19
	Определить прогнозные объемы  ежегодных грузо-перевозок по  железной дороге  на период до 2015г. для оценки обоснования ин-
вестиций на строительствожелезнодорожной ветки Мангышлак-Баутино
	Отчет в   Правительство Республики Казахстан
	МЭМР, МТК, ЗАО "НК   "КазМунайГаз" (по  согласованию)  

	Август  2003г.   
	Финанси-рование не требуется
	

	20
	Оценить необхо-димость строи-тельства новой  железнодорожной   линии Мангышлак- Баутино (разработать технико- экономическоеобоснование проекта)
	Отчет в   Прави- тельство РеспубликиКазахстан 
	МТК, КТЖ
	Май   

2005 г
	Будет  определен по резуль- татам    конкурса
	ЗАО"Ка-захстан темир жолы"

	21
	Определить  прогнозные объемы ежегодных  речных и воздуш-ных грузопотоков  на период до 2015   года
	Отчет в  Правительство Рес-публики  Казахстан 
	МЭМР, МТК, ЗАО "НК "КазМунай-Газ" (по согласо-ванию)
	Август 2003 г.
	Финанси-рование не требуется
	

	22
	Определить   прогнозное количество воздушных  -перевозок иност ранного персонала в РК и обратно и   рабочего персонала с Атырау и Баутино на объекты казахстанскогосектора Каспийского моря на период до 2015г. 
	Отчет в Правительство Рес-публики  

Казахстан    
	МЭМР, МТК, ЗАО "НК    "КазМунай-Газ" (по согласованию)  
	Август  2003 г.
	Финанси-рование не требуется
	

	23 
	Изучить целесо-образность реконструкции взлетно-посадочной полосы аэропорта в г. Актау (разработать технико-экономическое обоснование)
	Отчет в  Правительство Рес-публики   Казахстан 
	акимат  Мангистауской области, МТК
	Май,  

2005г.
	Требуется
	

	24
	Провести строительство новой взлетно-посадочной полосы в  г. Атырау 
	Отчет в  Правительство РеспубликиКазахстан  международный аэро-порт (по   согласованию)
	акимат  Атырауской области, МТК, ЗАО Атырауский 
	Ноябрь,еже-годно
	3750000
	Средства хозяйствую-щих субъ-ектов

	25
	Изучить целесо-образность строительства    грузового терми нала в международном аэропорту г. Атырау  (разработать технико-экономи- ческое обоснование)
	Отчет в   Прави- тельство  Республики  Казахстан 
	акимат   Атырауской области, 

МТК
	Май, 2005г
	Требуется 
	Средства хозяйствую-щих субъ-ектов

	26
	Подготовить  предложения по    определению приоритетных экспортных маршрутов  углеводородов-
	Предложе-ния в Пра-вительство РеспубликиКазахстан   
	МЭМР, Межведомственная   

комиссия,  ЗАО "НК  "КазМунай-Газ" (по согласованию)
	Октябрь 2005г. 
	Финансирование не требуется
	

	27
	Провести реаби- литацию сети   автодорог Западного Казахстана:  Атырау - Актау  Атырау  Уральск   Актобе-Карабутак  Карабутак - граница Костанайской области  
	Отчет в  Праительство Республики Казахстан
	МТК
	Февраль ежегодно
	Размер средств выделяемых из Республиканского бюджета будет определен РБК
Средства 

на реали-зацию предусмо трены в  рамках   Государ- ственной   программы развития автодорожной отрасли в Республике Казахстан на 2001-2005 годы [изменено (1)]
	Республи-канский бюджет (займ ЯМБС, ЕБРР,  АБР)


	28
	Подготовить  предложения по   строительству  жилья и других   объектов социального назначения   в городах и насе-ленных пунктах   Прикаспийского   региона
	Предложе-ния в   Правительство- Республики Казахстан
	акимат Атырауской и   Мангистауской

областей,

МЭБП,

МЭМР, ЗАО "НК "Каз-МунайГаз"(по сог-ласованию)
	Июль 

2004 г. 
	Финанси-рование не требуется
	


      

     




Обеспечение экологической и санитарно-эпидемиологической безопасности

	29
	Осуществить   консервацию и  ликвидацию затопленных нефтяных скважин и  самоизливающихся   гидрогеологических скважин в прибрежной зоне (поэтапно)   
	Отчет в Правительство Республики Казахстан
	МЭМР, МСХ, АЧС, МООС,АУЗР, акимат Ман-гистауской области 
	Ноябрь ежегодно
Ноябрь 2004г.

[изменено (1)]
	Будут определены Республиканской бюджетной комиссией
Средства на реализацию предусмотрены в рамках программы развития ресурсной базы минерально-сырьевого комплекса страны на 2003-2010 годы [изменено (1)]
	Республиканский бюджет


       
   

	30
	Подготовить   предложение по   ликвидации затонувших кораблей   в бухте Баутино 
	Предложе-ние в Правительство Республики Казахстан
	МТК, МООС,АЧС, акиматы Мангистауской и Атырауской областей, нефтяные компании (по согласованию) 

	Февраль 2004 г
	Финансирования не требуется
	


   

	31
	Провести функ-циональное зонирование заповедной зоны северной части Каспийского моря с целью  ограничения воздействия морских  операций на биоразнообразие
	Отчет Правительства Республики Казхстан
	МСЗ, МОН, МООС
	Ноябрь ежегодно
	требуется
	Гранты междунаррдных организаций. Средства хозяйствующих субъектов


	32
	Провести оценку   воздействия на     окружающую среду  нефтяных операций, планируемых  в казахстанском секторе Каспийского моря
	Отчет в Правительство Республики Казахстан
	МЭМР,МООС, МСХ, ЗАО "НК  "КазМунай-Газ" (по  согласованию) 
	Ноябрь 2005 г
	Определяется по результатам тендера
	Средства КазМунай-Газа


                                  


    

	33
	Провести научные исследования состояния животного и растительного мира Каспийского моря и его  прибрежной зоны   для ведения государственного учета, мониторинга и кадастра, на   конкурсной основе  с обязательным  проведением государственной научной и научно-технической экспертизы
	Отчет в Правительство Республики Казахстан
	МСХ, МООС, МОН, акиматы Мангистауской и  Атырауской областей
	Ноябрь ежегодно
Ноябрь 2005 г [изменено (1)]
	Финансирование из Республиканского бюджета будет определено МСХ в рамках средств предусмотренных на научные исследования
	Гранты международных организаций

Республиканский бюджет


                                    

	34
	Разработать Программу геодинамической безопасности освоения  месторождений  углеводородов и создания системы геодинамического мониторинга [в новой редакции (1)]
	Предложения в Правительство Республики Казахстан
	МОН, АЧС, МЭМР
	Ноябрь 2003 г.
2 квартал 2005 г [изменено (1)]
	Финансирование не требуется
	


            
   

	35
	Восстановить  сети гидрометео-рологических    наблюдений в    Прикаспийском   регионе для обеспечения прогнозирования колебаний уровня моря,  штормовых и   сгонно-нагонных  явлений 
	Отчет в  Правительство Рес-публики   Казахстан
	МООС, акиматы    Мангистауской и Атырауской областей
	Ноябрь 2004 г., Ноябрь 2005 г.
декабрь 

2004г.

декабрь  2005г. [изменено (1)]  
	Будут определены РБК в рамках расходов МООС на гидрометеорологический мониторинг
В 2004г.-33694, в 2005г.- ежегодныеобъемы будут уточнятьсяпри формировании-республиканского-бюджета на соответст-вующий финансовый год [изменено (1)]
	Республиканский бюджет


       
  
   



                        

	36
	Создать регио-нальную систему  экомониторинга   и прогнозирования 
	Отчет в Правительство Рес-публики   Казахстан
	МООС, 

ЗАО "НК  "КазМунай-Газ"
	Октябрь ежегодно
декабрь

ежегодно [изменено (1)]
	Будут определены Республиканской бюджетной комиссией
В 2004г.-335194, в 2005г.- ежегодныеобъемы будут уточнятьсяпри формировании республиканского--бюджета на соответству-ющий финансовый год [изменено (1)]

	Республиканский бюджет 


                                                    



                                                     

Обеспечение предупреждения и ликвидации чрезвычайных ситуаций

	37
	Внести предло-жение по увели чению на 14 единиц штатной численности инспекторов Государст венного учреждения "Государственная инспекция  по надзору за безопасным ведением нефтяныхопераций на море и внутренних водоемах РК" и осуществить его поэтапное техническое оснащение
	Предложение в Правительство Республики Казахстан
	АЧС
	Февраль 2004г
	Финансирование не требуется
	


	38
	а) Создать государственное учреюдение "Специализированный морской аварийно-спасательный отряд"
	Проект Постановления Правительства Республики Казахстан
	АЧС, МТК
	Ноябрь 2003 г.
декабрь 

2005 г [изменено (1)]
	Будут определены Республиканской бюджетной комиссией
	Республиканский бюджет

	
	в) Построить специализированные суда

"Спасатель"
	Отчет в Правительство Республики Казахстан
	МТК, АЧС, МИТ, ОАО "НК "Казахстан - инжиниринг"  (по согласованию)
	Ноябрь  2005 г
	будут определены Республиканской бюджетной комиссией
	Республиканский бюджет


   
Научно-технологическое обеспечение

	39  
	Разработать и  создать Национальный банк   нефтегазовых  данных
	Отчет в Правительство Республики Казахстан
	МЭМР, ЗАО "НК "Каз Мунайгаз" (по согласованию) 
	Ноябрь ежегодно
	2003г.-300000 

2004г.-1000000  

2005г.- 500000
	Средства нефтяных компаний


	 40
	Осуществить  научно-техническое обеспечение  комплексной    переработки и   использования    углеводородного  сырья Республики  

Казахстан
	Отчет в Правительство Рес-   публики  

Казахстан  
	МЭМР, МОН, ЗАО "НК   "КазМунай-Газ" (по  согласованию),нефтяные   компании (по согла-
  сованию)  
	а)Ноябрь 

2003г.

в) 

Ноябрь  

2004г
	а) 39000

в) 62000 
	Средства нефтяных компаний


              


.


	
	а) разработать научно-технические, технологические основы и рекомендации по созданию наукоемких технологий, оборудования и материалов, направленных на переработку отходов нефтедобычи;
	
	
	
	
	


                  :                   
                                 

	
	в) разработать технологии и производства, направленные на комплексное использование попутных продуктов при добыче нефти и газа, в том числе по вопросам хранения и утилизации серы
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